
w w w . s h a h r v a n d - n e w s p a p e r. i r

14
روایت داغ

عرب از دلار به ریال رسید، از یورو به تومان

بازی با اعداد برای توجیه جدایی برانکو!

شهروند| روز گذشته نشست خبری ایرج عرب، 
مدیرعامل پرســپولیس در شرایطی برگزار شد که 
مســائل مالی و البته آینده برانکــو موضوع اصلی 
بحث خبرنگاران با تصمیم گیرنده اصلی باشــگاه 

سرخ پایتخت بود. 
2 میلیون دلار چگونه خرج شد؟

یکی از ابهام های اصلی در ماه های اخیر پیرامون 
باشگاه پرسپولیس چگونگی خرج شدن 2 میلیون 
دلار پاداش AFC بابت فینالیست شــدن این تیم 
در لیگ قهرمانان بــوده؛ موضوعی که دیروز عرب 
سعی کرد به آن پاســخ بدهد. به گفته مدیرعامل 
سرخپوشان، 100 هزار دلار برای خیریه، 180 هزار 
دلار برای برگزاری مســابقات و 75 هزار دلار هم 
برای جریمه توســط AFC از این پول کسر شده 
اســت. طبق اعلام مدیرعامل پرسپولیس، با توجه 
به قیمت وقت ارز مبلغ باقیمانده 19 میلیارد تومان 
بوده کــه 8 میلیارد آن بابت پــاداش به بازیکنان و 
مربیان پرداخت شده و 7 میلیارد هم قسط قرارداد 
بازیکنــان بوده اســت. 1.5 میلیــارد بابت بدهی 
مالیاتــی مربیــان و بازیکنان، یک میلیــارد بابت 
هزینه های جاری باشگاه و 175 هزار یورو نیز بابت 
فسخ قرارداد منشا پرداخت شــده است. با این که 
اعلام برخی پرداختی ها مثــل 8 میلیارد پاداش به 
بازیکنــان و مربیان و 1.5 میلیــارد بدهی مالیاتی 
عجیب به نظر می رســد، اما به  هرحال پرسپولیس 
خیلی زود پاداش 2 میلیــون دلاری را خرج کرده 

است. 
برانکو، مربی 1/5 میلیون یورویی!

یکی از اعداد شگفت انگیزی که دیروز ایرج عرب 
اعلام کرد، میزان قرارداد برانکــو بود. طبق گفته 
او، قرارداد برانکو با تمام آپشــن هایش 1.5 میلیون 
اســت! ایــن مبلغ کــه با اعــلام قبلــی مدیران 
پرســپولیس فاصله زیادی دارد، بــه گفته عرب با 
قیمت فعلی ارز 24 میلیــارد تومان آب می خورد. 
البته با همین قیمت دیــروز ارز 1.5 میلیون یورو 
حــدود 22 میلیارد محاســبه می شــود؛ اگرچه 
باشگاه پرسپولیس می تواند از ارز نیمایی و یوروی 
حدود 10 هزار تومان استفاده کند که مبلغ ریالی 
قرارداد برانکو را خیلی بیش از این کاهش می دهد. 
مدیرعامل پرسپولیس اعلام کرده از قرارداد فصل 
اخیر برانکــو یک میلیون یورو باقــی مانده که بار 
ســنگینی روی دوش باشگاه اســت؛ البته به نظر 
می رســد عرب تا حدودی در اعلام ارقام و تبدیل 
نرخ ارز بــه ریال در نشســت دیروز خــود اغراق 
کرده تا از ســنگینی کار خود بــرای درآمدزایی و 
پرداخت هزینه مربیان خارجی بگوید. برخی از این 
صحبت ها این برداشت را داشــتند که شاید عرب 
نمی خواهد بــا برانکو ادامه کار بدهــد و به همین 

دلیل بهانه های مالی را مطرح کرده است. 

هیجان انگیز

روزبه بمانی، ترانه سرای سرشــناس موسیقی کمتر از یک ســال بعد از انتشار نخستین آلبوم 
خود، این روزها در تدارک برگزاری کنسرت است. او اگرچه پیش از این برای بازی در تئاتر روی 
صحنه رفته اســت، اما تا امروز هیچ اجرای زنده خوانندگی در تهران نداشــته است. در یک سال 
گذشته، به ویژه پس از انتشــار آلبوم »کجا باید برم«، چند بار احتمال برگزاری کنسرت او مطرح 
شد، اما به نتیجه نرسید. بمانی چند وقتی است که با اعضای ارکستر خود تمرین می کند و به نظر 
می آید برگزاری کنسرتش این بار قطعی است؛ کنســرتی که گفته می شود در تابستان امسال و 

در برج میلاد تهران برگزار خواهد شد. 

و بالاخره روزبه 
بمانی کنسرت 
برگزار می کند 

ره
چه
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واکنش سریع هنگام وقوع 
زلزله می تواند شما را از 

جراحات احتمالی محافظت 
کند. حداقل دوبار در سال 

پناه گیری را تمرین کنید.

شاگرد منصوریان، نخستین خرید استقلال

ارســلان مطهری بارها از علاقه اش به استقلال 
صحبت کرده است و حتی در لیگ شانزدهم زمانی 
که منصوریان سرمربی این تیم شد، خیلی ها انتظار 
آبی پوش شدن او را داشتند اما این اتفاق رخ نداد. با 
این حال ارسلان مطهری بعد از پشت سرگذاشتن 
یک فصل فوق العــاده در ذوب آهن زیرنظر علیرضا 
منصوریان بالاخــره مورد توجه مدیران باشــگاه 
اســتقلال قرار گرفت و گفته می شــود نخستین 
خرید قطعی آبی ها در فصل نقل و انتقالات خواهد 
بود. مطهری که قراردادش بــا ذوب آهن به پایان 
رسیده است، از یک باشــگاه خارجی هم پیشنهاد 
دارد امــا درنهایت تصمیم خود را گرفته اســت و 

می خواهد در استقلال بازی کند.

خبر

پولاد امین| این چند روز اخیر، بیراه نیست اگر بگوییم 
پربازدیدترین و پرواکنش ترین خبر حوزه فرهنگ و هنر 
به خصوص در رسانه های اجتماعی مربوط بوده به سفر 
رامبد جوان و نگار جواهریان به کانادا که خودشان دلیل 
این ســفر را اکران فیلم قانون مورفی در آمریکا و کانادا 
عنوان کرده اند، اما در رسانه های اجتماعی و خاله زنکی و 
زمزمه های درگوشی گفته شده که این دو ستاره پردرآمد 
سینما و تلویزیون  برای تولد فرزندشان به کانادا رفته اند- 
که دخترشان که تیرماه متولد خواهد شد، شهروند کانادا 

به شمار آید...
این ســفر اما، در فضای مجازی حاشیه ســاز شــده 
و واکنش هــای پرشــماری را به وجود آورده اســت. 
واکنش هایی اغلب با این مضمــون که »طرف از صبح 
تا شــب آواز ایران ایرانش گوش ملت رو کر کرده، حالا 
حاضر نشــده بچه اش همون پاسپورتی رو داشته باشه 
که همه ایرانیا دارن و پاشــده رفته کانادا بچه اش رو به 
دنیا بیاره.« موضوعی  که اغلب به زبان طنز و کنایه بیان 
شده. انتقاداتی که البته پاسخ های پرتعدادی نیز به همراه 
داشته و کاربران و مخاطبان پرشماری بر حق طبیعی 
رامبد و همســرش برای زندگــی و انتخاب محل تولد 
فرزندشان در هر نقطه از کره خاکی انگشت گذاشته اند: 
»بی شک به دنیا آوردن بچه تو کانادا نافی علاقه  هیچ کس 
به کشورش نیست. پس اســم این دورویی و ریاکاری 
نیست.« یا »آخه به کسی چه ربطی داره فلانی می خواد 
بچه شو کجا به  دنیا بیاره؟«  چیزی که در این میان مغفول 
ماند سکونت خویشاوندان نگار جواهریان در کانادا بود. 
اینکه او اگر ایران می ماند برای زایمان تنها بود و مادران 
می دانند که در این شــرایط حضور اقوام نزدیک تا  چه 

اندازه ضروری است.
  داســتان حملات و انتقــادات و هجمه هایی که به 
سلبریتی ها می شود که »چرا برعکس شعارهایشان وقت 
زایمان که می رسد، شال وکلاه می کنند و به اروپا و آمریکا 
می روند«، با ماجرای رامبد و نگار آغاز نشده و درواقع این 
انتقاداتی که در دو روز اخیر شاهد بوده ایم، فاز دوم سیلی 
است که چند ماه پیش از یک اظهارنظر عجولانه آغاز شد 

و در ادامه خیلی ها را غرق کرد.
وقتی در اواسط آذرماه پارسال سام درخشانی در برنامه 
آرش ظلی پور گفت برای این که می خواسته تابعیت و 
پاسپورت کانادا را به فرزندش هدیه دهد، برنامه ریزی 
کرده که او در آن کشــور به  دنیا آیــد، جنجالی بزرگ 
کلید خورد. جنجالی که باعث شــد بحث چهره هایی 

که فرزندان شــان در خارج به  دنیا می آیند، داغ شود و 
شاهد انواع حمله های شــدید رسانه ای و مجازی علیه 
سلبریتی ها باشــیم. حملاتی عجیب که در اغلب آنها 
ستارگانی که فرزندان شــان در خارج به دنیا آمده، به 
نداشتن مسئولیت اجتماعی و نادیده گرفتن ارزش های 
مورد قبول حاکمیت متهم شدند. انتقاداتی که البته در 
فضای عمومی هواخواه زیادی نیافتند و اکثریت قاطع 
مخاطبان اظهار داشتند که باید به حق طبیعی هر کسی 
برای انتخاب محل و سبک زندگی اش احترام گذاشت، 
حتی اگر طرف خودش شــیوه صحیح پاسخ گفتن به 
چنین انتقاداتی را بلد نباشد و مثلا همچون شیلا خداداد 
بگوید که »دلم خواسته و دوست داشتم فرزندم در خارج 

به  دنیا آید و به  کسی ربطی ندارد!«

  رامبد و نگار نخســتین زوج مشهوری نیستند که 
دل شان خواسته فرزندشــان تابعیت کشور دیگری را 
داشــته باشــد و بی تردید آخرین هم نیستند. پیش از 
آنها بسیار سلبریتی ها را با علایقی شبیه آنها دیده ایم. 
سینماگرانی که در اروپا یا آمریکا و کانادا ساکن اند. مثلا 
همین شیلا خداداد که پاسخ هایش به منتقدان داستانی 
بامزه ســاخت، یا فریبا نادری که دخترش را در کانادا 
به دنیا آورد، یا بنیامین بهادری که پســرش بن سان را 
که نخســتین فرزند بنیامین از همسر دومش است، در 
آمریکا به دنیا آورد. دومین فرزند روناک یونسی هم در 
کانادا به دنیا آمده، مثل نامی، فرزند محســن تنابنده و 
همســرش روشنک، یا تولد پرســروصدای فرزند سام 
درخشــانی. جالب این که حتی بهنام صفوی، خواننده 

محبوبی که همین چند وقت پیش بعد از 6سال مبارزه 
با ســرطان درگذشت، گفته می شــود که فرزندش در 
خارج به  دنیا آمده است. رزیتا غفاری، شبنم قلی خانی، 
ترانه علی دوستی، مهناز افشار و شاهرخ استخری دیگر 
سلبریتی هایی هستند که فرزندان شان در خارج از کشور 

به دنیا آمده...
خیلی ها هم بی این که تولدی در کار باشد، به آن سوی 
آب ها کوچ کرده اند. مثل فریبرز عرب نیا که سال هاست با 
پسرش جانیار در آمریکا زندگی می کند، یا نسرین مقانلو 
و پارسا پیروزفر که گفته می شود محل اصلی زندگی شان 
آمریکاست. خیلی های دیگر هم هستند که سالی یکی دو 
ماه برای گرفتن پیشنهاد و انجام کار به ایران می آیند و 
بقیه  سال  را خارج از کشور هستند. مثل ایرج طهماسب، 
حمید جبلی و نیکی کریمی )به گزارش خبرآنلاین«...

  حواشی سفر رامبد و نگار یکی دوتا نیستند. خراسان 
در گزارشــی بامزه از هزینه های تولد فرزند در خارج از 
کشور نوشت. بنابر این گزارش هزینه های معمول تولد 
فرزند در شــهر تورنتو عبارتند از: نخستین هزینه، حق 
مشاوره موسسه که 5 هزار دلار کانادا، معادل ۵۰ میلیون 
تومان است. بلیت اکونومی پرواز تهران-تورنتو بین ۱۲ 
تا ۶۰ میلیون تومان اســت. هزینه تولد فرزند در تورنتو 
بین ۱۲ تا ۱۵ هزار دلار کاناداســت کــه حدود ۱۲۰ تا 
۱۵۰ میلیون تومان می شــود. هزینه سه ماه اقامت در 
یک آپارتمان معمولی ماهــی 3 هزار دلار کانادا معادل 
۹۰ میلیون تومان می شــود. هزینــه خوردوخوراک و 
حمل ونقل یک خانواده دونفره هم حدود 120میلیون 
تومان در سه ماه می شود، یعنی رامبد و نگار در مجموع 

بین ۴۸۰ تا ۵۱۰ میلیون تومان هزینه خواهند داشت.
  البتــه این داســتان منحصر به ایران نیســت و در 
سال های اخیر ستارگان آســیایی زیادی با این تمهید 
موفق به گرفتن پاسپورت کانادایی  شده اند. به خصوص 
این داستان در بین ستارگان ترکیه رواج زیادی دارد و 
بسیاری از آنها با این که مشکلی با قواعد و قوانین  زندگی 
اجتماعی شــان ندارند، اما در لس آنجلس، نیویورک، 

کانادا یا آلمان سکونت دارند. 
در بیــن چینی هــا، کره ای هــا و ژاپنی هــا هــم 
سلبریتی های زیادی را می شناســیم که در آمریکا یا 
کانادا ساکن هســتند یا این که زمان تولد  فرزندانشان 
به این کشــورها ســفر می کنند تا از مزایای پاسپورت 
این کشــورها بهره مند شــوند و به قول سام درخشانی 
»شهروندی این  کشورها را به فرزندشان هدیه کنند.«  

 سیل دوم حمله به سلبریتی ها و آنهایی که فرزندشان را
در خارج به دنیا می آورند

تصمیم حساس آقا و خانم ج 
چهر ه ها حق دارند یا نه؟ می توانند فرزندشان را دور از مرزها به دنیا 

بیاورند یا به احترام نظر مردم باید از این فکر صرف نظر کنند؟

 5 نکته نگران کننده درباره فوتبال 
 مهدی تاج می گوید فدراسیون پول ویلموتس را هنوز پرداخت نکرده، پرونده شکایت کی روش 

هنوز  باز است؛ این وسط  VAR  هم دردسر شده است
شهروند| کنفرانس خبری مهدی تاج رئیس فدراسیون 
فوتبال در شــرایطی برگزار شــد که نفر اول فوتبال ایران 
 صحبت های بسیار مهمی را مطرح و به نکاتی اشاره کرد که 

بررسی مجدد آن خالی از لطف نیست. 
سپاهان خسارت خبرنگاران را می دهد

در حاشیه بازی پرسپولیس با سپاهان،  هواداران اصفهانی 
به خودرو های پلاک تهران خســارت جــدی وارد کردند 
و  خودروی یکی از عکاســان را هم آتش زدند. در این مدت 
گلایه جامعه رسانه این بود که باشگاه سپاهان برای  پرداخت 
خســارت به خبرنگاران به عنوان میزبان واکنش مثبتی 
نداشــته و با آنها همکاری نمی کند. با این حال  مهدی تاج 
ضمن محکوم کردن اتفاقات رخ داده، روز گذشته تأکید کرد 
که با هماهنگی های انجام شده،  تیم میزبان  یعنی سپاهان 
مکلف به پرداخت تمام خسارت ها ازجمله خسارت آتش 

گرفتن و آسیب دیدن خودروی خبرنگاران  خواهد شد.  
حمله به کی روش، بعد از سکوت طولانی

شکایت کارلوس کی روش  و فدراسیون فوتبال از هم به 
فیفا هم موضوع مهم دیگر کنفرانس خبری بود. تاج  ضمن 
ارایه توضیحات درباره علت تأخیــر در پرداخت مطالبات 
900 هزار دلاری کی روش تأکید کرد که  کنفدراســیون 
فوتبال آسیا رســما پذیرفته این مبلغ را به سرمربی سابق 
تیم ملی پرداخت کند. طبق اعلام صریــح تاج،  کی روش 
  AFC  تاکنون سه قسط 150، 250 و 300 هزار دلاری از
دریافــت کرده و آخرین قســط او هم بــه زودی  پرداخت 
می شود. تاج درباره شکایت فدراسیون از کی روش به فیفا 
هم گفت: »این که کــی روش گفته ما به قطر  رفتیم تا قطر 
قهرمان شود که اصلا درست نیست و صحبت های او بوی 
تبانی کردن می داد و مخالف کدهای  اخلاقی فیفا است و به 

همین دلیل شکایت کردیم.«
فدراسیون پول ویلموتس را ندارد

شاید باورتان نشــود، اما در همین شــروع همکاری با 
ســرمربی جدید تیم ملی،  فدراسیون در پرداخت به موقع 
حقوق  ویلموتس به چالشی اساســی برخورده و در زمان 
مقرر پیش پرداخت قرارداد این مربی بلژیکی را به حساب 
او واریز  نکرده اســت. این همان اتفاقی است که باعث شد 

کی روش 8 سال تمام با مدیران فدراسیون به خاطر بدقولی  و 
بی نظمی در پرداخت حقوق قراردادی چالش اساسی داشته 
باشد و به خاطر خلف وعده ها،  امتیازات ویژه از آنها  بگیرد. 
تاج دراین باره گفته است:  »باید قسط اول ویلموتس را بعد 
از انعقاد قرارداد می دادیم و دنبال راه حل برای  پرداخت آن 

هستیم. ویلموتس نسبت به سرمربی قبلی آرام تر است.«
مجیدی، سرمربی جدید تیم امید

رئیس فدراســیون بالاخره به صراحت اعلام کرد که با 
فرهاد مجیدی بــرای هدایت تیم ملی امید به توافق نهایی 
 رسیده و تا یکی دو روز آینده همه چیز روشن خواهد شد. 
عدم انعقاد قرارداد هم البته ارتباط مستقیم به  بلاتکلیفی 
مجیدی در استقلال و جایگاه او در این تیم با حضور احتمالی 
اســتراماچونی به عنوان ســرمربی جدید  دارد. از طرفی 
فدراسیون نمی تواند قراردادی میلیاردی با سرمربی تیم امید 
امضا کند و طرفین بر سر مسائل مالی  هم اختلاف نظر دارند. 
تاج از انتخاب مجیدی با وجود نداشــتن سابقه درخشان 
مربیگری حمایت کرده و گفته  سرمربی بعدی تیم امید باید 
به خاطر مبلغ کم قرارداد و قرار نداشتن برنامه مسابقات در 
تقویم فیفا و قرعه سختی  که ایران در آن قرار خواهد گرفت 
ایثار کند. با این حال باید دید آیا قرارداد مجیدی و فدراسیون 
امضا می شود یا  این توافق هم مثل توافقی که با یحیی گل 

محمدی داشتند بر هم می خورد. 
VAR  اجباری شد

سیستم  VAR  برای ســال آینده در فوتبال ایران اجرا 
خواهد شد و وقتی تاج این وعده را به جامعه فوتبال می داد 
 در صحبت های خــود از واژه هایی چون باید و الزامی بودن 
استفاده کرد. تاج درباره جزییات راه اندازی  VAR  در  فوتبال 
ایران گفت:  این سیستم به خاطر الزامات اجرایی خواهد شد 
و در  AFC  هم درباره آن صحبت هایی شده  است. اینفانتینو 
یکی از افتخارات فوتبالی  اش را ورود این سیستم نامید. در 
هر ورزشگاه برای استفاده از سیستم  VAR  باید 60 هزار 
یورو هزینه شود. این اتفاق باید بیفتد. وقتی باشگاه ها برای 
بازیکن یا مربی خارجی هزینه  می کنند، باید برای کمک 

داور ویدیویی 60 هزار یورو بدهند. کار بسیار 
درستی است و حتما باید این کار را  کنیم. 

شــهروند| صحبت های مهدی تاج درباره خطر حذف 
یکی از نمایندگان ایران از مسابقات فصل بعد لیگ  قهرمانان 
آســیا جنجال بزرگی را در فوتبال ایران به راه انداخت. تاج 
در حاشــیه کنفرانس خبری روز گذشــته اش با  اشاره به 
حضور 4 نماینده ایران در آســیا گفت: »متأسفانه شکایت 
از باشگاه های ایرانی زیاد است. یکی از باشگاه ها  که باید به 
محاکمه برود و اســمش را لازم نیست الان بیاورم، احتمال 
دارد نتواند در لیگ قهرمانان آسیا شرکت  کند. اگر این تیم  
نتواند شرکت کند، از تیم بعدی جدول لیگ برتر استفاده 
خواهیم کرد و سهمیه حذف  نمی شــود. هر تیمی نتواند 
مجوز حضور در آسیا را بگیرد، تیم بعدی جایگزین خواهد 
شــد.« به دنبال صحبت های  تاج همان طور که پیش بینی 
می شد خیلی ها تلاش کردند تا مشخص شود منظور رئیس 
فدراسیون کدام باشگاه  آسیایی بوده است. پدیده و سپاهان 
که اوضاع اســفناک مالی و پرونده بــاز بین المللی ندارند. 
می ماند پرسپولیس و  استقلال! منتهی در خلال این اتفاقات 
شایعه کسر 6 امتیاز از استقلال هم به دلیل شکایت پروپییچ 
ســروصدای  زیادی ایجاد کرد. به ایــن ترتیب خیلی زود 
جامعه فوتبال به این ذهنیت رسید که احتمالا منظور تاج 

از حذف  احتمالی یکی از نمایندگان ایران باشگاه استقلال 
بوده است. مردمی و پرطرفدار بودن استقلال هم باعث شد 
که  مدیران این باشگاه خیلی زود به شایعات واکنش نشان 
بدهند. به این ترتیب امیر حسین فتحی گفت وگویی با  سایت 
رسمی باشگاه انجام داد و همه چیز را تکذیب کرد. مدیرعامل 
اســتقلال در این رابطه گفت:  »ایــن موضوع  به هیچ وجه 
درست نیست و صحت ندارد. باشگاه استقلال برای پرداخت 
مطالبات پروپییچ بیش از یک ماه  فرصت دارد و از مدت ها 
قبل نیز رایزنی ها و مذاکرات خود را برای پرداخت مطالبات 
این بازیکن آغاز کرده  اســت .   صحبت های بســیاری طی 
ماه های اخیر برای پرداخت مطالبات این بازیکن انجام شده 
است. جلسات و  گفت وگوهای زیادی با فدراسیون فوتبال، 
وزارت ورزش و جوانان و همین طور سفیر محترم ایران در 
کرواسی  داشته ایم تا مطالبات این بازیکن پرداخت شود. روز 
شــنبه برای پیگیری این موضوع با تاج ریاست  فدراسیون 
فوتبال صحبت کردم و امروز نیز برای پیگیری این مسأله با 
ایشان مجددا جلسه دارم. هواداران محترم  استقلال مطمئن 
باشــند که این موضوع با جدّیت تمام پیگیری وان شاءالله 

خطری باشگاه را تهدید نخواهد کرد.«

گمانه زنی درباره نام تیمی که تاج به آن اولتیماتوم داد

استقلال از آسیا حذف می شود؟


